

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum søndag d. 21. juni kl. 14:00 hos Anne

Til stede: Rasmus Schjødt, Bodil Agdrup, Per Noer-Olesen, Lis Ellemand, Anne Bogø Jakobsen, Niels Ejbye-Ernst (suppleant), Jorun Clasen Lobach (suppleant)

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden: **Godkendt**
3. Godkendelse af referat fra seneste møde: **Godkendt.**
4. Orientering (kort nyt fra diverse møder mm)
 - Vores ansøgning om kommunalt tilskud bar heldigvis igen frugt i år, og vi har fået tildelt 20.000 kroner til vores arbejde i 2026.
 - Fællesrådsseminaret d. 11. juni kl. 17:00-20:00 i Rådhusen: Anne, Lis, Per og Niels deltog. Et fyldigt punkt på dagsordenen var det nyoprettede fællesrådssekretariat. En status på arbejdet, som det blev fremlagt på byrådsmødet d. 10. juni, kan man læse [her](#). Seminaret bar præg af, at Fællesrådssekretariatet er nyetableret og stadig skal finde sit fodfæste. Man bevægede sig meget på det abstrakte plan i forhold til at leve op til samarbejdsaftalen, og vi savnede mere konkret indhold. Der var dog også interessante oplæg, bl.a. et om *Samspil mellem byrum, kultur- og handelsliv*, som blev holdt af Frederiksbjerg og Langenæs Fællesråd, direktøren for festugen samt bylivschef i Erhverv Aarhus. Der blev desuden afholdt valg af en repræsentant til Det Grønne Råd, som man kan læse mere om [her](#). Karen Yde fra Stavtrup stillede op og blev valgt. Endelig var det også et oplæg med titlen *Bo Trygt – beredskab og digital tryghed*, hvilket inspirerede til at sætte fælles beredskab på dagsordenen efter sommerferien. (Jorun finder tidligere mail fra andre fællesråd desangående frem fra arkivet og videresender den til resten af bestyrelsen.) Vi kunne fremover godt tænke os, at fællesrådene bliver bedre inddraget i valg af indhold på fællesrådsseminarerne. Vi er også lidt kede af, at det tre timer lange møde næsten udelukkende bestod af envejskommunikation, og at der manglede mulighed for at tale med de andre fællesråd. Man kunne evt. overveje at dele fællesrådene op i opland og centrum og afsætte tid til diskussioner og erfaringsudveksling. Lis sender feedback med vores overvejelser til fællesrådssekretariatet.
 - D. 2. juni deltog Anne, Lis og Jorun i et evalueringsmøde om forløbet vedr. stationspladsen med fællesrådssekretariatet. Det var et konstruktivt møde, og der blev lyttet og spurgt ind til vores oplevelse af processen. Vores casebeskrivelse kan bruges i organisationen og bidrage til en bedre forventningsafklaring mellem administration (især Teknik og Miljø) og fællesrådene. Vi kom også ind på den kuldsejlede mødeplanlægning med den projektansvarlige for stationspladsen, og vi fik løfte om – igen – at fællesrådssekretariatet ville sørge for at få en ny mødedato i stand, så vi omsider kan få den længe ventede orientering om planerne for pladsen. Beklageligvis har vi stadig ikke hørt noget - Anne rykker for dato.
 - Møde om IT-redskaber i oplandet d. 1. juni kl. 16:15-18:00 i Folkehuset Hjortshøj. Per og Anne deltog. Jf. også mail fra Anne d. 2. juni med opsummering af mødet med emnelinjen *Platform - kommunikation/hjemmeside/administration*. På mødet drøftede man de overordnede spor og løsningsveje. Der blev også lagt en plan for testaktivitet inden næste møde i august. Jf. også punkt 8: Henvendelser.
 - Støj fra Djurslandmotorvejen: Formanden for Skødstrup Fællesråd har på vegne af arbejdsgruppen sendt henvendelser til Vejdirektoratet, Transportministeren, de 8 transportordførere samt 31 byrådsmedlemmer. Der er kommet svar fra Jakob Søgaard,

som har hørt, at eksisterende støjvolde med årene bliver mindre, fordi de naturligt falder sammen. Han mener, at det kunne være relevant for arbejdsgruppen at undersøge, hvordan man håndterer den slags. Gert Bjerregaard deltager desuden gerne i et møde om støjen, og Mette Bjerre har også vist sig interesseret. Inger fra Skødstrup samler svar og trådene op og indkalder til et nyt møde efter sommerferien.

5. Nyt fra Landsbyliv / [Folk i Hjortshøj](#) (FIH):

- Lis fortæller om festival for børnene, hvor der kom ca. 600 mennesker, og mange frivillige bakkede op. Næste event: Sankthansaften i byparken.
- Diana Bennedbæk skriver lidt om bestyrelsen i næste nummer af FIH. Hun har sendt Anne nogle spørgsmål, som bestyrelsesmedlemmerne hver især bedes svare på. Diana har desuden sat den nye formand stævne til et interview, og Anne har i den anledning sendt resten af bestyrelsen en mail med sine egne fokuspunkter for det kommende år samt en opfordring til at komme med input (jf. mail fra Anne vedr. *Folk i Hjortshøj - FiH og den nye bestyrelse*). **Formanden ønsker at markere bestyrelsens flade hierarki ved at flere/alle medlemmer af bestyrelsen deltager i interviewet. Rasmus og Bodil har tid til at deltage på den aftalte dato. Tovholder: Anne.**
- Omdeling igen-igen: Nogle adresser i Hjortshøj får ikke altid bladet i postkassen, og de mindre steder uden for byen, som er nævnt på forsiden, får heller ikke altid. Sådan forlyder det i hvert fald på Facebook. **Kurt har styr på omdelingen i oplandet, men skoleklasserne springer somme tider nogle steder over i byen (det er sket før...). Vi vender det med Kurt.**

6. Opfølgningspunkter:

- Stationspladsen: Vi har stadig ikke fået en ny dato til det planlagte orienteringsmøde om status på projektet. Fællessekretariatet har lovet at sætte noget i værk med den ansvarlige arkitekt/byplanlægger. **Anne rykker.**
- Oplandspuljen: Vi afventer svar fra playmaker Anton. Projekter under overvejelse: Viruptorvet, Østergårdsparken, infoskærme:
 - i. Viruptorvet: Lis har rykket Anton for svar på uafklarede spørgsmål efter seneste møde om oplandspuljen. Det var sidst i maj, og Anton ville hive fat i rette vedkommende i kommunen igen. Så nu afventer vi svar fra Anton, mens Anton afventer svar fra rette vedkommende. **Tovholdere i bestyrelsen: Per og Lis. Lis rykker - igen.**
 - ii. **Udsat fra sidste møde.** Infoskærme: Vi kunne ikke deltage i workshopen om infoskærme d. 15. april, men Lis har været i kontakt med playmakerne og har fået tilsendt slides og andet materiale fra mødet. Se eksempler på igangværende projekter [her](#) og [her](#). **Hvem – ud over Lis – har lyst til at være med i et udvalg om infoskærmene? Niels har meldt sig på opgaven.**
- Kursus i SoMe v/Fællesrådssekretariatet: **Vi har kundgjort vores interesse og afventer opfølgning fra fællesrådssekretariatets side.**
- Forundersøgelse for Lokalplan X260, Boligområde ved Kirstineborg - Virupvej i Hjortshøj. Projektleder på lokalplanen, byplanlægger Thomas Lygum Sidelman tls@aarhus.dk, har tilbudt at se på procesplanen sammen med os og derudover finde et godt tidspunkt for et borgermøde. **Vi har (høfligt) rykket for dato flere gange, senest d.25.maj. Naboerne til området har heller ikke hørt noget, så vidt vides. Vi forventer ikke noget resultat af at rykke igen, så vi lader det ligge og fjerner det fra dagsorden indtil videre. Jorun orienterer dog lige fællesrådssekretariatet om radiotavsheden efter den første –**

uopfordrede – henvendelse fra byplanlæggerne som led i evalueringen af samarbejdsaftalen.

- Trærejsning: Lis præsenterer udkast til udmøntning af de 10.000 øremærkede kroner til trærejsning. Udkastet er vedhæftet i mail fra Lis vedr. *Opslag om pulje til plantering af træer*.

Forhold, der skal præciseres:

- i. Vi skal orientere om, hvad landsbyforums område præcis dækker.
- ii. Hvad mener vi med offentligt tilgængelige steder? Det kunne fx være grundejerforeningers fællesarealer, Hjortshøjparkens fællesarealer eller institutioner.
- iii. Vi forbeholder os retten til at prioritere ansøgningerne.
- iv. Pengene bliver bevilliget, men først udbetalt, når træet er købt og plantet.

Vi drøftede også kort, at store træer er dyre, og at vi derfor kunne vælge at dække hele beløbet til små træer og kun give et tilskud til større træer. Bodil vil gerne sammen med tovholder Lis være med i en gruppe, der behandler ansøgningerne, og Niels giver gerne en hånd med, hvis det bliver nødvendigt.

Vi skal have et opslag i bladet d. 3. september. Ansøgningsfrist til puljen: 1. oktober.

- Trafik: Jorun har med baggrund i en henvendelse fra en bekymret borger igen kontaktet Mobilitet (3. juni) vedr. den trafikale situation i Hjortshøj. Vi afventer svar. Andre tiltag: Vi planlægger at sammensætte en arbejdsgruppe, som lægger en plan for vores videre fremfærd. Vi sætter sagen i bero til efter sommerferien. Tovholdere i bestyrelsen: Rasmus og Jorun.
 - Der er kommet en mail fra en borger med et punkt til dagsordenen: *Cykeltunnel under letbanen mellem Gammel Kirkevej og Kankbølvej - til stor gavn for alle i Hjortshøj*. Borgeren gør opmærksom på, at sådanne tunneller findes mange steder fx under Sønderskovvej i Lystrup (i stor udgave), og under Grenåvej ved Eghøjvej i Egå (i lille udgave). Vi har tidligere i år rettet henvendelse til Mobilitet, og også til Letbanen. I den seneste oversigt fra Mobilitet med "mobilitetsudfordringer og kommende projekter i Hjortshøj Landsbyforums fællesrådsområde" står der vedr. krydsningsmulighed af letbanen: "Efter dialog med Aarhus Letbane er der opnået enighed om, at en tunnel vil være den mest hensigtsmæssige løsning til en krydsning. Der er dog på nuværende tidspunkt ikke fundet finansiering til et eventuelt projekt." Anne svarer borgeren.
 - Vi modtager 1-2 gange om år et en *Orientering om mobilitetsudfordringer og kommende projekter i Hjortshøj Landsbyforums fællesrådsområde* fra mobilitet-nord@mtm.aarhus.dk. Vi har nu besluttet at synliggøre orienteringen for resten af byen: Rasmus lægger den på Facebook og opfordrer alle dem, der gerne vil arbejde med en eller flere af sagerne på listen, til at kontakte ham.
 - Bodil foreslår et spejl i svinget på Gl. Kirkevej, ved Hjortshøjparken. Vi skriver ind til borgertip og evt. Mobilitet. Jorun husker tidligere drøftelser med Mobilitet om stedet og fremsøger og -sender relevante mails fra arkivet.
7. Kommunikation: Formanden foreslår, at vi prøver at gøre os mere synlige og nå længere ud ved at ophænge laminerede opslag, der henviser til Landsbyforums hjemmeside og Facebookside, på stationspladsen, Virup Skovvej og i Brugsen samt. evt. Andelssamfundet. Forslag/ønsker til indhold: Hvad er et fællesråd, og hvilke opgaver tager det sig af? Der må også gerne stå, at vi er udgiver af FIH. Anne har stadig den store og vejrbestandige planche fra festugeeventet 2024 stående, den hænger vi op på stationen. Jorun tjekker, om layoutet stadig ligger i en fil hos Søren eller den gamle arbejdsgruppe for fællesrådene, så vi kan rette teksten til og få printet mindre opslag til byrummet.

8. Henvendelser:

- 18. juni: mail fra frip@aarhus.dk vedr. *IT redskaber i Oplandet møde 3*. I mailen mindes alle om at udfylde doodlerne til de næste to møder. **Stedet for mødet er ikke oplyst, hvilket gør det svært at planlægge kørselsbehov. Anne skriver og spørger, hvor mødet skal foregå.** Frederik orienterer desuden om, at han arbejder sammen med Karen (Stavtrup) på at undersøge nogle af de løsninger, der er på tale, nærmere. Andre er velkomne til at være med, og alle vil blive orienteret om resultatet af granskningen. **Skal vi byde ind på at deltage i granskningsarbejdet? Nej. Vi afventer. Tovholdere: Per og Anne.** OBS: Det er kun tovholderne (og sekretæren), der modtager mails fra denne møderække.
 - 12. juni: mail fra frip@aarhus.dk vedr. *Digitale løsninger til Fællesråd i Oplandet. Test af identificerede muligheder*. Vi bedes tage stilling til de løsninger, der kan komme i spil, inden styregruppen mødes igen i august. Der er medsendt testskabeloner, som vi kan benytte os af. Der er også medsendt et kort visionsoplæg, som vi bedes læse først, så alle vurderer ud fra den samme retning (baseret på kravspecifikationer og referat fra sidste møde i styregruppen). OBS: Det er kun tovholderne (og sekretæren), der modtager mails fra denne møderække. **Tovholdere: Per og Anne.**
 - 12. juni: mail frafaellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. *Udbetaling af økonomisk tilskud 2026. På baggrund af vores ansøgning har vi modtaget kr. 20.000. Jubiii!*
 - 11. juni: mail fra en borger vedr. *Cykeltunnel*. **Se under punkt 7: Trafik.**
 - 8. juni: mail fra molleparkforening@gmail.com vedr. *Det Grønne Råd*. Barbara Dunn gør opmærksom på, at der på fællesrådsseminaret skal vælges en ny repræsentant fra fællesrådene til Det Grønne Råd, da hun ønsker at give stafetten videre. **Taget til efterretning.**
 - 8. juni: mail fra frip@aarhus.dk vedr. *IT redskaber i Oplandet møde 3*. Mailen indeholder referat fra mødet i styregruppen d. 1. juni samt to doodler til møde 4 og 5. Mailen blev d. 14. fulgt op med en påmindelse om doodlerne. OBS: Det er kun tovholderne (og sekretæren), der modtager mails fra denne møderække. **Tovholdere: Anne og Per.**
 - 4. juni: mail fra faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. *Materiale fra formandsmødet – fremsendes igen*. Flere fællesråd havde ikke modtaget Fællesrådssekretariatets mail "Opfølgning på formandsmøde og tak for sidst" den 7. maj, da de vedhæftede filer tilsyneladende oversteg størrelsesgrænsen i flere af mailsystemerne. Det ser dog ud til, at mailen indeholder de samme filer – plus det lovede referat af formandsmødet d. 30. april, som vi vist ikke har modtaget før. **Mailen er også lige en reminder om, at vi bedes taget stilling til evalueringskriterier for samarbejdsaftalen via Deltag Aarhus. Tovholder: Jorun.**
 - 3. juni: mail fra faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. *Program for Fællesrådsseminar 2026. Seminaret blev afholdt d. 11. juni, se punkt 4: Orientering.*
 - 1. juni: mail fra mobilitet-nord@mtm.aarhus.dk vedr. *Orientering om mobilitetsudfordringer og kommende projekter i Hjortshøj Landsbyforums fællesrådsområde. Se punkt 7: trafik.*
 - 28. maj: mail fra byggesag@mtm.aarhus.dk vedr. *Til orientering om afgørelse vedr. ejendommen, Hundkærvej 7, 8530 Hjortshøj*. Mailen indeholder bl.a. kommunens svar på høringsvarene fra partshøringen samt kopi af byggetilladelsen, som nu er givet til opførelse af en COOP 365. **Modtaget.**
9. Økonomi: **Den nye bestyrelse er nu oprettet i banken. Anne har rettet oplysningerne i VIRK, så hun står som formand.**

- Godkendelse af udlæg: **intet ud over de sædvanlige forfriskninger til bestyrelses- og redaktionsmøder.**

10. Gennemgang af årshjul (se sidste side): **Sprang vi over.**

11. Input til FB, hjemmeside og til listen over aktiviteter (til ansøgningen om tilskud).

- Følgende skal på FB + evt. Hjortshøjportalen:
 - i. Dato for næste bestyrelsesmøde(r). Tovholder: Anne
- Til ansøgningen om tilskud:
 - i. Fællesrådsseminaret d. 11. juni kl. 17:00-20:00 i Rådhushallen
 - ii. D. 2. juni: evalueringsmøde om forløbet vedr. stationspladsen med fællesrådssekretariatet
 - iii. Møde om IT-redskaber i oplandet d. 1. juni kl. 16:15-18:00 i Folkehuset Hjortshøj.

12. Dato for næste møde(r): **16.august kl. 15.00 hos Bodil**

13. Evt. **Intet.**

Mødet sluttede kl.16.00.

Årshjul: Dagsordenspunkter til bestyrelsesmøderne samt tilbagevendende begivenheder

Januar/februar:

Regnskab foregående år

Endeligt budget indeværende år

Årsmøde for fællesrådets bestyrelse og Folk i Hjortshøjs redaktion

Dato for generalforsamling skal varsles i bladet – vær OBS på deadline

Marts/april/maj

Fællesrådsseminar på Rådhuset

Generalforsamling afholdes i henhold til vedtægterne i **marts eller april måned** med mindst to ugers varsel ved annoncering i fællesrådets blad og på hjemmesiden og/eller ved opslag i byen

Marts: *Folk i Hjortshøj*

Ansøgning om tilskud hos kommunen

Efter generalforsamlingen/inden sommerferien:

Konstituering

Forventningsafstemning om fællesrådets arbejde og ansvarsområder.

Gennemgang af forretningsordenen (under udarbejdelse)

Orientering om kontaktheder til kommunen

Gennemgang af digitale platforme, tildeling af ansvar for samme + evt. ændring af koder

Nye bestyrelsesmedlemmer registreres i Sparekassen Kronjylland

Udpeg repræsentant til FIH og Landsbyliv.

Udpeg tovholder, der sørger for at få sendt relevant bestyrelsesmails og anden relevant info til redaktionen i Folk i Hjortshøj + ekstern kasserer.

Maj/juni:

Juni: *Folk i Hjortshøj*

August/september

Visioner og overordnet strategi samt evaluering af bestyrelsens kompetencer

September: *Folk i Hjortshøj*

Oktober/november

Fællesrådsseminar: **flyttet til juni**

November/december

Udkast til næste års budget

December: *Folk i Hjortshøj*